
 

 

Henvendelser til lokaludvalget, august 2024 

1. Borger til parkering i Middelalderbyen 

En borger henvendte sig den 11. juni 2024 om parkeringsforholdene i Middelalderbyen, 
hvor borgeren efter parkeringsnedlægning nu parkerer ved Israels Plads. Borgeren har 
ikke indtryk af, at lokaludvalget har modsat sig parkeringsnedlægningen i Middelalderbyen, 
hvilket ifølge borgeren ikke stemmer overens med lokaludvalgets Bydelsplan. 

Forpersonen svarede, at Indre By Lokaludvalg har udtrykt utilfredshed med de mange 
nedlæggelser af parkeringspladser i forbindelse med høringen af Byrums- Og Trafikplanen 
for Middelalderbyen i 2022. Svaret er vedlagt.  

2. Borger om diverse dagsordenspunkter til Teknik- og Miljøudvalgsmøde d. 
17.06.2024 

Den 16. juni 2024 orienterede en borger lokaludvalget om hans mail til Teknik- og 
Miljøudvalget om en række dagsordenspunkter på dagsordenen for Teknik- og 
Miljøudvalgets møde den 17. juni 2024: 
- tilslutning til indførsel af bøde ved forsinkelser af gravearbejde 
- ros til renholdsindsats i Indre By 
- kvalitetsniveau på julemarked og skøjtebane på Kongens Nytorv 
- lysreklamer særligt på Kongens Nytorv 
- beboerparkering i Indre By 

3. Forening om lokaler i Kulturhus Indre By 

Den 27. maj 2024 henvendte foreningen La Vida sig til lokaludvalget vedr. et afslag fra 
Kultur- og Fritidsforvaltningen på en ansøgning om et lokale til i Kulturhus Indre By til 
deres foreningsaktiviteter, og spurgte lokaludvalget om hjælp til at finde en løsning.  

Sekretariatet sendte en række spørgsmål fra forpersonen om belægningsgraden i 
Kulturhuset til Kultur- og Fritidsforvaltningen. Spørgsmål og svar er vedlagt.  

4. Borger om efterladte cykler i Indre By 

En borger orienterede d. 15. juni 2024 lokaludvalget om hans mail til teknik- og 
miljøborgmesteren og forvaltningen om overfyldte cykelparkeringspladser i Indre By. 
Borgeren spørger om forvaltningens planer for en bedre cykelkultur har desuden en række 
spørgsmål om kommunens opmærkning og cykelafhentning.  

 

 



 

 

5. Borger til TMF om aktindsigt i tilladelser til udlejningscykler 

Den 16. juni 2024 orienterede en borger lokaludvalget om hans henvendelse til Teknik- og 
Miljøforvaltningen med en anmodning om aktindsigt i diverse forhold angående tilladelser 
og vilkår for cykeludlejning i Københavns Kommune.  

6. Borger om børneinstitutioner i Indre By 

En borger skrev d. 20. juni 2024 til lokaludvalget, at kvaliteten af børneinstitutioner i 
København i høj grad afhænger af adgangen til udendørsareal og samt om behovet for 
udflytterbørnehaver. Borgerens kritik går på det politiske forslag om at lukke en fjerdedel af 
udflytterbørnehaverne, blandt andet på Gammelholm.  

Sekretariatet har kvitteret for mailen. 

7. Borger om Københavns kommunes cykelhåndtering 

En borger orienterede d. 22. juni 2024 lokaludvalget om hans forslag til 
Borgerrepræsentationen om cykelparkering, cykeludlejning og cykeloprydning samt om 
manglende svar på Giv Et Praj-appen. Han efterspørger en strategi for cykelparkering.  

8. Borger om modkørende cykeltrafik  

En borger henvendte sig d. 26. juni 2024 til lokaludvalget om status på, at et antal 
ensrettede gader ifølge budgetaftalen i 2023 skulle have etableret modstrøm for cyklister. 

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen om at svare borgeren. Svaret er vedlagt.  

9. Borger om facadefarven på Hotel Sanders 

Den 27. juni 2024 orienterede en borger om, at facaden på Hotel Sanders efter klage til 
Teknik- og Miljøforvaltningen endnu ikke var malet i farver i overensstemmelse med 
lokalplanen for området.  

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen om at svare borgeren. Svaret er vedlagt.  

10. Borger om busholdeplads på Grønningen 

En borger skrev d. 28. juni 2024 til Indre By Lokaludvalg om, at busser stopper på 
Grønningen, og at passagerer og chauffører forretter deres nødtørft i buske og bag træer.  

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen om at svare borgeren.  

Forvaltningen svarede, at det ikke er tilladt at forrette sin nødtørft i byrummene, og at de vil 
undersøge muligheden for at opsætte skilte om toilettet i parken eller andre offentlige 
toiletter. Svaret er vedlagt. 

 



 

 

 

11. Ultraløber om sponsorat 

Den 1. juli 2024 anmodede en borger lokaludvalget om økonomisk støtte til at dække 
rejseomkostninger til såkaldte ultraløb i udlandet.  

Sekretariatet orienterede borgeren om, at lokaludvalget kun kan støtte lokale aktiviteter, og 
at det ikke kan give støtte til enkeltpersoner.  

12. Borger om etablering af dansepavillon 

En borger henvendte sig d. 1. juli 2024 om vejledning til at anmode om en dansepavillon i 
en park i Indre By, f.eks. Kongens Have, Østre Anlæg eller Ørstedparken.  

Sekretariatet henviste borgeren til at rette henvendelse til den pågældende parks 
forvaltningsmyndighed, der for de nævnte parkers vedkommende er hhv. Slots- og 
Kulturstyrelsen og Teknik- og Miljøforvaltningen.  

13. Borger om butiksdød i Middelalderbyen 

D. 10. juli 2024 orienterede en borger lokaludvalget om hans mail til Berlingske Tidende 
om, at erhvervslivet i Indre By overses i kommunens arbejde med at fredeliggøre dele af 
byen ved at lukke gader for gennemkørende trafik. Ifølge borgeren afskærer det mulige 
handlende, der kommer i bil.  

14. Borger om parkering på adressen Bag Rådhuset 

En borger henvendte sig d. 22. juli 2024 til lokaludvalget angående parkeringslicens på 
området Bag Rådhuset, der ikke er omfattet beboerlicenordningen for Indre By. Borgeren 
foreslår, at området kan benyttes uden for normal arbejdstid, da der er ubenyttede 
ladepladser.  

Forpersonen har spurgt Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og Fritidsforvaltningen 
om, hvad rammerne er for at parkere på parkeringspladsen Bag Rådhuset. Svaret 
foreligger endnu ikke. 

15. To borgere om partybusser og støjforurening 

D. 22. og 23. juli 2024 henvendte to borgere sig hver især om partybusser og 
støjforurening herfra.  

 
Den ene borger giver udtryk for bekymring over, at busserne har alkoholbevilling. 
Sekretariatet har til denne borger svaret, at busserne så vidt vides ikke har 
alkoholudskænkning, men at gæsterne selv medbringer alkohol.  
 
Den anden borger bor på Christianshavn og giver udtryk for at udfordringen med 



 

 

partybusser også er stor der. Borgeren foreslår, at busserne kun burde have tilladelse til at 
køre i ubeboede områder, så de ikke generer naboer. Sekretariatet har orienteret  
Christianshavns Lokaludvalg om henvendelsen. 

16. Borger om Amalienborg Slotsplads 

En borger skrev d. 29. juli 2024 til Nationalmuseet, teknik- og miljøborgmesteren, Slots- og 
Kulturstyrelsen og Indre By Lokaludvalg om et forslag om at flytte på de store institutioners 
beliggenhed. Borgeren foreslår, at Kongehuset flyttes til Christiansborg, Folketinget til 
Prinsens Palæ og Nationalmuseet til Amalienborg. På den måde kan Amalienborg 
etableres som folkepark med adgang til Amaliehaven og vue til Marmorkirken.  

Sekretariatet har svaret borgeren, at lokaludvalget vil blive orienteret om forslaget. 

17. Borger om gadebutikker i Regensens buegang i Købmagergade 

En borger skrev d. 18. juli 2024 på Indre By Lokaludvalgs Facebookside, at Regensens 
buegang overfor Rundetårn skæmmes af semi-permanente gadebutikker.  

Han spørger, om lokaludvalget vil bede forvaltningen gribe ind over for butikkerne. Han 
henviser bl.a. til, at lokalplanen ikke giver mulighed for at drive erhverv dette sted. 

Sekretariatet har bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare. Svaret foreligger endnu ikke.  

18. Østre Anlæg 

I en SMS til forpersonen har en borger skrevet om forholdene i Østre Anlæg, bl.a. om 
forfald, cykling til fare for andre, unges fester på legepladsen med høj musik, hærværk og 
manglende håndhævelse af regler. 

Sekretariatet har bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare. Svaret foreligger endnu ikke. 


